
  

 

 

Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

28. februar 2023 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 115 (Alm. del) af 10. 

februar 2023 stillet efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF)  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange penge kommunerne bruger på 

administration i forbindelse med at sikre at deres samlede etårige udgiftsloft, som 

fastsat i budgetloven, overholdes? 

  

Svar 
Der lægges til grund for svaret, at der spørges til kommunernes udgifter til admi-

nistration af budgetloven.   

Kommunernes udgifter til administration af budgetloven afgrænses ikke i den au-

toriserede kontoplan. Det er således ikke muligt at opgøre kommunernes udgifter 

til administration af budgetloven.  

Det bemærkes, at kommunernes udgifter til administration udgjorde 46,4 mia. kr. i 
2021 opgjort i 23-pl og på baggrund af regnskabsdata (afgrænset til ’Hovedfunktion 
6.45 Administrativ organisation’ og ’Gruppering 200 – Ledelse og administration’ i den au-
toriserede kontoplan). 

 

Med venlig hilsen 

 

Nicolai Wammen 

Finansminister 

Offentligt
FIU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 115
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